
 

Zápis č. 26 

ze schůze Výboru ČBF, která se konala dne 10.6.2024  

Přítomni: M. Jansta, Z. Bříza, P. Vrážel, P. Čeněk, I. Lukš, J. Welsch, M. Matoulek, J. Kadlec 

Omluveni: T. Kotrč, členové DOR 

DOR: - 

Hosté: M. Jakeš, J. Toběrný, M. Peterka 

Program schůze výboru: 

1. Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 20.05.2024 

2. Projednání účasti českých klubů v Evropských pohárech 
3. Návrh kandidátů do síně slávy 
4. Kontrola přípravy Basketbalisty roku 2024 
5. Schválení rozpisu ŽBL pro sezónu 2024/2025  
6. Kontrola plnění úkolů z VH 2024 
7. Oslavy 100 let 
8. Různé 

 
Výbor ČBF přijal návrh, aby předsedajícím schůze byl 1. místopředseda ČBF Z. Bříza. 

26.1.  Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 20.05.24 

 

Bod programu: 20.3, Návrh rozpočtu 

Datum Informace 

11.12.2023 

Výbor ČBF se tímto bodem zabývá dlouhodobě, viz bod 19.2 tohoto zápisu. Z. Bříza a 

M. Šob informovali o průběhu tvorby rozpočtu ČBF pro kalendářní rok 2024. Jednotlivé 

složky ČBF dodaly rozpočtové požadavky pro kalendářní rok, které byly zasazeny dle 

příjmů kalendářního roku 2023. Proběhl dotazník Prioritizace sportu ze strany NSA. 

ČBF čeká na jeho závěry a následné vypsání výzvy NSA k podání žádosti o dotaci (termín 

dodání do 24.11.2023). Očekávají se bližší informace týkající se dotace NSA na začátku 

kalendářního roku 2024.   

15.01.2024 

M. Šob Výbor informoval, že Národní sportovní agentura představila výsledky 

prioritizace sportů – basketbal (tedy ČBF) byl zařazen mezi 30 prioritizovaných sportů.  

M. Šob současně Výbor informoval o postupu přípravy žádost ČBF do dotační výzvy 

NSA na Podporu sportovních organizací svazového charakteru pro rok 2024. Termín 

podání žádosti je do 26. ledna 2024, žádost je však již v závěrečné fázi finalizace a bude 

podána cca s týdenním předstihem.  

14.02.2024 

Výbor byl prostřednictvím M. Šoba informován o tom, že k odeslání na NSA jsou 

připraveny:  

• vyúčtování dotace na Podporu sportovních organizací svazového charakteru 

za rok 2023 spolu se Závěrečnou zprávou o výsledcích státní reprezentace a 



 

vyhodnocení péče o talentovanou mládeže za rok 2023, kterou se Výbor 

zabýval na začátku dnešního jednání;  

• vyúčtování dotace VSA FIBA 3x3 World Tour 2023 a FIBA 3x3 Women´s Series 

2023, včetně hodnotící zprávy;  

• vyúčtování dotace LOH 28 za rok 2023, včetně závěrečné zprávy; 

• aktualizovaná koncepce LOH28.  

Žádost do dotační výzvy NSA 23/2023 na Podporu sportovních organizací svazového 

charakteru pro rok 2024 byla již podána. Zbývá dořešit databázi v rámci Rejstříku 

sportu, NSA začátkem týdne prodloužila termín na doplnění databáze Rejstříku sportu 

do 23.2.2024, příslušná data má ČBF připravena, čeká se na zprovoznění Rejstříku 

sportu ze strany NSA. 

M. Jansta, Z.Bříza, I. Lukš a M. Šob se 12.2.24 zúčastnili schůzky se členy rady NSA 

v návaznosti na přípravu žádostí o zařazení pořádání šampionátů EuroBasket žen 2025, 

WorldCup U19 (2025) žen a WorldCup U17 (2026) žen v Brně mezi významné sportovní 

akce mimořádné důležitosti (VSA MD). Termín pro podání žádosti je 15.4.2024. 

Sekretariát ČBF pracuje na vyhotovení Studií proveditelnosti. 

25.03.2024 

M. Šob a T. Kotrč informovali, že se dne 18.3.2024 zúčastnili schůzky s NSA určené pro 

30 prioritizovaných sportů, kde NSA přislíbila, že dotace pro rok 2024 obdrží sportovní 

svazy do půlky měsíce dubna. Zároveň NSA potvrdila pokračování projektu LOH28 

s tím, že sportovní svazy mohou počítat minimálně s podporou ve výši 70 % oproti roku 

2023.  

15.04.2024 

Členové ČBF byli dne 9. 4. 2024 informováni prostřednictvím webových stránek ČBF o 

aktuálním stavu finanční podpory ze státního rozpočtu sportovním svazům 

prostřednictvím výzvy NSA Podpora sportovních organizací svazového charakteru 

2024. ČBF dodala podle požadavků NSA všechny potřebné podklady, ke dni 9. 4. 2024 

neobdržela žádné vyrozumění ani prostředky ze strany NSA a ČBF tak zatím nemohla 

prostředky dále distribuovat do oblastí, klubů a složek ČBF.  

NSA dne 15. 4. 2024 vyplatila ČBF alespoň základní garantovanou částku podpory, tedy 

103 % výše loňského roku v oblasti Reprezentace a Talent a 95 % výše loňského roku 

v oblasti Činnosti svazů. Konečné vyrozumění o celkové výši podpory v rámci výzvy 

Podpora sportovních organizací svazového charakteru 2024 přislíbila NSA do konce 

měsíce dubna.  

Výbor ČBF prozatím pracuje v rozpočtu na rok 2024 pouze s příjmy, které nyní NSA 

Vyplatila.  

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 není známa a dosud nebyla vypsána ani 

výzva k podání žádostí o dotaci. 

20.05.2024 

NSA dne 14.5.24 zaslala ČBF vyrozumění o celkové výši podpory v rámci výzvy Podpora 

sportovních organizací svazového charakteru 2024. Jedná se o 114.9 % výše loňského 

roku v oblasti Talent, 103 % výše loňského roku v oblasti Reprezentace a 101.2% výše 

loňského roku v oblasti Činnosti svazů. Ve lhůtě stanovené NSA zaslala ČBF upravený 

rozpočet žádosti, nyní čeká na vydání Rozhodnutí o poskytnutí dotace. 



 

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 stále není známa, dosud nebyla vypsána 

ani výzva k podání žádostí o dotaci. 

ČBF pracuje stále s průběžným rozpočtem a čeká na konečné potvrzení ze strany NSA, 

aby bylo možné dokončit rozpočet na kalendářní rok 2024. Zároveň ČBF čeká na 

informaci o vypsání Výzvy LOH28 (pozn. Výzva LOH28 byla po jednání Výboru již 

vypsána, ČBF nyní připravuje podání žádosti). 

10.06.2024 

Z. Bříza informoval Výbor, že výzva NSA LOH28 na podporu ženských kolektivních 

sportů byla vypsána. Minulý týden proběhla další pracovní schůzka sekretariátu 

ohledně dokončení rozpočtu. Do 15.6.24 bude žádost o dotaci z Výzvy LOH28 

podána. V momentě, kdy ČBF obdrží od NSA pozitivní vyrozumění o celkové výši 

podpory v rámci Výzvy LOH28, bude možné rozpočet pro kalendářní rok 2024 

dokončit. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

26.2  Projednání účasti českých klubů v Evropských pohárech 

Bod programu: 26.2, 2. Projednání účasti českých klubů v Evropských pohárech v sezóně 24/25 

Datum Informace 

10.06.2024 

Výbor byl informován ze strany M. Šoba a I. Lukše o zájmu klubů NBL a ŽBL účastnit 

se evropských pohárů v sezóně 24/25. Výbor konstatoval, že dlouhodobě chce 

motivovat kluby k účasti v oficiálních pohárech FIBA, proto účasti v těchto pohárech 

chce více podporovat na úkor účasti v ostatních projektech. M. Šob informoval členy 

Výboru o datové analýze zapojení mladých českých hráčů v poháru AAC, kterou ČBF 

vypracovala. Vyplývá z ní, že zapojení mladých českých hráčů je nedostatečné. Výbor 

po diskusi přijal následující: 

Projednání výše finanční podpory ČBF pro kluby NBL je odloženo na příští jednání 

Výboru. 

Výbor schválil fixní část finanční podpory ČBF pro kluby ŽBL za účast v základních 

fázích soutěže takto: 

Euroleague Women = 250 000 kč / klub 

EuroCup Women = 150 000 Kč / klub 

Pro zbývající část finančních prostředků (do celkové výše 1,5 mil. Kč) určených na 

podporu účasti klubů ŽBL v Evropských pohárech v sezóně 24/25 bude navržen 

model rozdělení zohledňující zapojení českých hráček do pohárových utkání. 

 ÚKOL TRVÁ 

 



 

26.3  Návrh kandidátů do síně slávy pro rok 2024 

Bod programu: 26.3, Návrh kandidátů do síně slávy pro rok 2024 

Datum Informace 

10.06.2024 

M. Peterka informoval, že vzhledem ke skutečnosti, že letos se ČBF věnuje oslavám 

100 let basketbalu, neproběhne jmenování do síně slávy v běžném formátu. Vychází 

z toho, že uvedeni do síně slávy si zaslouží živý potlesk diváků. Národní basketbalové 

muzeum ve spolupráci s ČBF navrhlo letos jmenovat do Síně slávy pouze jednoho 

člena, a to pana Františka Miloslava Marka (*20.7.1896, †8.4.1961) in memoriam. 

Výbor po diskusi návrh přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

26.4  Kontrola přípravy Basketbalisty roku 2024 

Bod programu: 26.4, Kontrola přípravy Basketbalisty roku 2024 

Datum Informace 

10.06.2024 

Vzhledem ke skutečnosti, že se letos koná galavečer a oslavy 100 let basketbalu, 

neproběhne tradiční setkání Basketbalista roku. ČBF však nechce přerušit tradici 

a kontinuitu ankety. Všechny vyhlašované kategorie proběhnou jako vždy, jen bude 

mít udílení cen jiný formát než osobní shledání.  

Výbor vzal informaci na vědomí. 

 ÚKOL SPLNĚN 

26.5  Schválení rozpisu ŽBL pro sezónu 2024/2025 

Bod programu: 26.5, 5. Schválení rozpisu ŽBL pro sezónu 2024/2025 

Datum Informace 

10.06.2024 

M. Jakeš postupně představil členům Výboru změny, které nově v rozpisu jsou. 

M. Šob jej doplnil a uvedl, že nově rozpisy soutěží a STP procházejí připomínkovým 

řízením jednotlivých složek ČBF a jedná se tedy o společný dokument. K Rozpisu ŽBL 

24/25 se aktivně vyjádřila Technická komise ČBF, ČABR a Komisaři. Výbor o návrhu 

vedl diskusi a navrhl úpravu znění některých bodů: 

1) Úprava bodu věnující se vetování rozhodčích 

- kluby nemohou vetovat rozhodčí před zahájením soutěže 

- veta rozhodčích neplatí pro fázi soutěže play-off 



 

2) Statut reprezentující hráčky (reprezentantky) platí pro reprezentaci 5x5 i 3x3. 

3) Sjednocení a doplnění článku týkající se bezdlužnosti shodně s Rozpisem soutěže 

NBL 24/25 

Výbor po projednání a úpravě uvedených bodů Rozpis a STP ŽBL 24/25 schválil. 

 ÚKOL SPLNĚN 

26.6  Kontrola plnění úkolů z VH 2024 

Bod programu: 26.6, Kontrola plnění úkolů z VH 2024 

Datum Informace 

10.06.2024 

M. Šob informoval členy Výboru o vzniklých pracovních skupinách, které pracují na 

závěrech Valné hromady ČBF 2024. 

Disciplinární řád - M. Jakeš a L. Rovenský byli pověřeni M. Šobem revizí 

Disciplinárního řádu ČBF především v oblasti sankcí. Zároveň se zabývají i rozdělením 

sankcí dle věkové kategorie, případně navrhnou jiné alternativní formy trestu. Měli 

by se v zájmu ochrany basketbalového prostředí, pokusit učinit takové změny, aby 

některé chování bylo u určité věkové hranice nepřijatelné a vhodně postižitelné. 

Zároveň dochází k úzké spolupráci a koordinaci s nově vznikající Etickou komisí. 

Přestupní řád - P. Benda a R. Landa byli pověření M. Šobem k vytvoření pracovní 

skupiny, která se zabývá od května novelizací přestupního řádu. Skupina již pracuje 

ve složení: P. Benda, R. Landa, F. Rón, P. Treml, M. Ježdík, J. Welsch a V. Žižková. 

Cílem je revize současného znění přestupního řádu s doporučujícím stanoviskem pro 

Výbor ČBF a Valnou hromadu 2025. 

Etická komise - F. Rón, R. Vyklický a M. Šob v pracovní skupině připravili podklady 

k vzniku Etické komise, které se věnuje samostatný bod 26.8.2 dnešního zápisu 

Výboru. 

Oblasti ČBF - vznikla pracovní skupina pro situaci Oblastí ČBF ve složení B. Žánová, 

J. Baloun, J. Důra, P. Vrážel, Z. Bříza, I. Lukš, P. Čeněk a M. Šob. Pracovní skupina již 

absolvovala první schůzku a další bude následovat. Byla vyřešena problematika 

rozdělení vkladů do soutěží Nadregionálních lig (NRL). Všichni účastníci se 

jednoznačně shodli, že pokud řídící Oblast zajišťuje veškerou práci spojenou s 

příslušnou skupinou NRL, měla by dostat i veškeré vklady klubů hrajících v příslušné 

skupině NRL. 

M. Šob navrhl, aby zástupci jednotlivých pracovních skupin předložili Výboru své 

návrhy závěrů daných témat na podzim 2024. 

Výbor zprávu a návrh přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 



 

26.7 Oslavy 100 let basketbalu 

Bod programu: 26.7, Oslavy 100 let basketbalu 

Datum Informace 

10.06.2024 

J. Toběrný prezentoval koncept galavečera věnovaného oslavám 100 let českého 

basketbalu. Upozornil na potvrzené vzácné hosty z vedení FIBA, rekapituloval 

účinkující, časovou osu celého večera včetně doprovodného programu. M. Peterka 

Výbor informoval o plánu medializace a prezentace celého projektu. 

Výbor vzal informaci na vědomí.  

 ÚKOL SPLNĚN 

26.8 Různé 

Bod programu: 26.8.1, Schválení Valné hromady ČABR, potvrzení předsedy ČABR a předsedy DOK 

Datum Informace 

10.06.2024 

M. Šob informoval Výbor o závěrech volební valné hromady ČABR, která se 

uskutečnila dne 24.5.24 v Pardubicích. Valná hromada zvolila orgány ČABR 

v následujícím složení:  

Předseda ČABR - Robert Vyklický 

Předseda DOK - Matěj Záruba 

Výbor v souladu s aktuálním zněním Statutu ČABR výše uvedené složení orgánů 

ČABR na vědomí. 

Výbor pověřil I. Lukše vypracovat návrh aktualizace Statutu ČABR tak, aby tento 

v oblasti kompetencí odpovídal statutům ostatních Zájmových skupin ČBF.   

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 26.8.2, Vznik Etické komise – návrh na složení 

Datum Informace 

10.06.2024 

M. Šob informoval členy Výboru o vznikající Etické komisi ČBF, jejíž základy položila 

pracovní skupina ve složení R. Vyklický, F. Rón a M. Šob. Komise bude dohlížet nad 

úkoly, které ČBF ukládá FIBA (Integrity, Single point of contact), a dále nad vznikem 

etického kodexu člena ČBF a účastníků NBL a ŽBL. Výstupem Etické komise by mělo 

být doporučení, žádost nebo apel. 

 



 

Složení Etické komise ČBF (EK): 

Předseda EK – Generální sekretář ČBF (Michael Šob) 

Výkonný člen EK – osoba proškolená FIBA (J. Maštálka) 

Předseda KVB-D (R. Landa) 

ČABT – nominovaný zástupce  

ČABR – nominovaný zástupce  

ALK – nominovaný aktivní hráč 

AŽLK – nominovaná aktivní hráčka 

Výbor schválil vznikl Etické komise ČBF včetně výše uvedeného složení. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 26.8.3, Navýšení odměny rozhodčích v rámci reprezentačních utkání 

Datum Informace 

10.06.2024 

ČABR předložil ke schválení navýšení odměn pro rozhodčích, kteří jsou nominováni 

na přípravná utkání národních týmů všech věkových kategorií na území ČR. Výbor 

vzal v potaz, že výše odměny se nezměnila od rok 2016. 

Výbor návrh navýšení odměn rozhodčím za vedení reprezentačních utkání přijal, a to 

s platností od 10.6.24. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 26.8.4, Licence ČBF (VSCM) v 1. lize mužů 

Datum Informace 

10.06.2024 

J. Welsch informoval Výbor o historickém kontextu vzniku licencí ČBF pro kluby 

VSCM chlapců a popsal aktuální stav.  

Aktuálními držiteli těchto licencí pro 1. LM jsou:  
- Spolek přátel košíkové Polabí, z.s. 
- BK Pardubice, z.s. 
- Univerzitní sportovní klub Praha, spolek 
- BCM Orli Prostějov, spolek (2. liga mužů pro sezónu 2024/25) 

 
Výbor po diskusi a projednání souvislostí potvrdil následující pravidla: 
1. Výše zmíněné licence jsou plně ve vlastnictví ČBF a kluby je mají zapůjčené. 
2. Licence jsou nepřenosné a nemohou být jakoukoliv jinou cestou podstoupeny 
k užívání žádné další třetí straně. Na licenci se z 1.LM nemůže postupovat (do NBL), 
avšak může sestupovat (do 2. ligy mužů). 



 

3. ČBF může licence/licenci odebrat zpět po skončení odehraného ročníku soutěže 
pouze v případě, že toto klubu oznámí oficiální cestou (dopis/email generálního 
sekretáře), a to nejpozději do vyhlášení nového ročníku soutěže. 

Výbor odsouhlasil pravidla užívání licencí VSCM v 1. lize mužů. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 26.8.5, Žádost o přijetí za člena ČBF – BK Třebíč z.s. 

Datum Informace 

10.06.2024 Výbor přijal klub BK Třebíč z.s. za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 26.8.6, Žádost o přijetí za člena ČBF – Spolek přátel tachovského basketbalu 

Datum Informace 

10.06.2024 Výbor přijal klub Spolek přátel tachovského basketbalu za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 26.8.7, Žádost o přijetí za člena ČBF – Královští sokoli Hradec Králové – basketbal 

z.s. 

Datum Informace 

10.06.2024 Výbor přijal klub Královští sokoli Hradec Králové – basketbal z.s. za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 26.8.8, Hlasování per-rollam, Změna Vyhlášení NRL. 

Datum Informace 

10.06.2024 
Výbor hlasováním per-rollam ze dne 23.5.2024 schválil změnu dokumentu Vyhlášení 

Nadregionálních lig (NRL) žactva U14, U15 a dorostu U17 a U19 pro sezónu 



 

2024/2025. Byla tak vyřešena problematika rozdělení vkladů do soutěží NRL, která 

byla diskutována na schůzce pracovní skupiny Oblastí. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Příští schůze Výboru ČBF se uskuteční v úterý 13. 8. 2024 od 10:00 hod. v kancelářích ČBF, Voctářova 

2449/5, Praha 8. 

 

 

Zapsal: M. Šob, generální sekretář    Schválil: Z. Bříza, předsedající schůze 

 


